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ملخص البحث
مفهوم الذات البدنية والمهارية وعلاقته بالأداء المهارى بلعبه خماسي القدم
1-1الباب الأول
    تضمن هذا الباب ألمقدمه وأهميه البحث حيث تم التطرق إلى الأداء المهاري وما له من تأثير واضح  بحيث لا يمكن الاستغناء عنه في التعلم وكذلك تم التطرق إلى التأثير النفسي وما له من تأثير على ألعمليه التعليمية ويعد الذات أهم العوامل ألنفسيه التي تكون ألشخصيه الصحيحة  للطالب  لان الذات جزء مهم من ألشخصيه وتم التطرق أيضا ًإلى بعض أبعاد الذات.
   وتتحدد مشكله البحث في دراسة بعد الذات ألبدنيه والمهارية وتأثيرهما في الأداء المهاري للعبه خماسي القدم لدى طلاب ألمرحله الثالثه لكون لعبه كرة القدم تعرض الطالب لمواجهه العديد من الموافق التي يختبر بها نفسه (ذاته) .
1-2هدف البحث
- التعرف على العلاقة بين الذات ألبدنيه والذات المهارية وعلاقتهما بالأداء المهاري في لعبة خماسي القدم لأفراد عينة البحث.
1-3 فرض البحث
- وجود علاقة ارتباط معنوية بين كل من الذات ألبدنيه والذات المهارية والأداء المهاري في لعبة خماسي القدم لأفراد عينة البحث . 
1-4 مجالات البحث
1-4-1 المجال البشري:- طلاب المرحلة الثالثه في قسم التربية الرياضية كلية التربية الأساسية / الجامعة ألمستنصريه .
1-4-2 المجال ألزماني :- 25 \12\2010  لغاية  21\1 \2011 .
1-4-3 المجال المكاني :- الملاعب الداخلية لكلية التربية الأساسية في قسم التربية الرياضية / الجامعة ألمستنصريه.
الباب الثاني
    تطرقت الباحثة في هذا الفصل الى مفهوم الذات ومفهوم الذات في ألرياضه وأبعاد مفهوم الذات والخطوات الاساسيه لتعلم المهارات الحركية ألرياضيه  ومفهوم لعبه خماسي القدم وكذلك الدراسات ألمشابهه .
الباب الثالث
    استخدمت الباحثة المنهج الوصفي بالأسلوب المسحي حيث كانت عينه البحث (25) حيث تم توزيع الاستمارة على عينه البحث , وتم التجانس بين عينه البحث في متغيرات (الطول .الوزن .العمر ) وكذلك تم استخراج الثبات والصدق الذاتي للمقياس وكذلك احتوى هذا الفصل على التجربة ألاستطلاعيه  والوسائل الاحصائيه .
الباب الرابع
      تم في هذا الباب عرض النتائج ومناقشتها وتحليليها وصولا إلى تحقيق هدف البحث وفرضه .
الباب الخامس
    من خلال نتائج البحث خرجت ألباحثه بـ(ثلاث استنتاجات) منها .
1- أن الذات ألبدنيه لدى طلبة قسم التربية الرياضية ( ألمرحله الثالثه ) قد أعطى دلاله معنوية وبدلالة إحصائية في درس خماسي القدم.
2- أن الذات المهارية لدى طلبة قسم التربية الرياضية ( ألمرحله الثالثه ) قد أعطى دلاله معنوية وبدلالة إحصائية في درس خماسي القدم.
 وكذلك خرجت الباحثة بـ(ثلاث توصيات ) منها
1. ضرورة الاهتمام بتنمية شخصية الطلبة في جميع جوانبها المتعددة انطلاقا من فهم التغيرات التي تحملها طبيعة مراحل حياته وتأثيرها على مفهومهم لذاتهم وتقديرها .
2. التركيز على الجوانب المهارية على حدا سواء في أعداد الطلاب وغرس فيهم الثقة بأنفسهم والاعتماد على أنفسهم لتكوين ذاتهم بشكل صحيح .
3. محاولة مساهمة الاختصاصيين النفسانيين في الأعداد النفسي للطلاب جنباً إلى جنب مع الأعداد المهاري من قبل المدربين.


Summary of research 
Address: - some of the dimensions of the concept of self and their relationship to performance skills five foot ball game 
1-1 Part I 
      This section provided and the importance of research was to address the performance skills and its impact cannot be so clearly indispensable in learning and has also been addressing the psychological impact and its impact on the educational process is self-psychological factors that are personal to the student the right to self-important part of the personal have been addressed also to some dimensions of self - 
The research problem identified in the study after physical and accept self-reliance and their impact on the performance skills of the game of basketball to the students that the second phase of the basketball student exposure to many of the test approved by the same (the same). 
1-2 target search 
- Identify the type of relationship between the physical and after the self-reliance and to accept their performance skills in basketball studied a sample of members of the search. 
1-3 a R 
- The existence of a correlation between each of the moral self, after the physical and accept self and performance skills in basketball studied a sample of members of the search 
1-4 areas of research 
Area of human 1-4-1: - the second stage students in the Department of Physical Education College of Basic Education / Mustansiriya University. 
1-4-2 temporal area: 12 \ 10 \ 2008 through 20 \ 10 \ 2008. 
1-4-3 spatial area: - out the internal core of the Faculty of Education, Department of Physical Education / Mustansiriya University. 
Part II 
Researcher addressed in this chapter the concept of self and self-concept in sport and the dimensions of self-concept and the basic steps to learn the motor skills of sports and played basketball and also similar studies. 
Part III 
   Researcher used the descriptive approach, where the scanning method, the sample of research (25) where the form was distributed to the same search, and coherence between the same variables in the research (height. Weight. Age) and was also the extraction of consistency and honesty of the self-contained as well as the scale of this chapter on the experience and means of reconnaissance statistics. 
Part IV 
       In this section the presentation of results, discussed and analyzed in order to achieve the goal of research and to impose 
Part V 
     Through the results of her research researcher b (the conclusions of three) than 
            1 - after the physical self to the students of Department of Physical Education (Phase II) has given an indication in terms of moral and statistical study basketball. 
    2 - after that accept self-education students in the sports department (second phase) has given an indication in terms of moral and statistical study basketball. As well as emerging researcher b (three recommendations) 
   1 -. Need to pay attention to the development of personality of students in all its many aspects from the understanding of the nature of the changes incurred by the stages of life and its impact on their perception of themselves and appreciation. 
2 - to focus on the psychological aspects of both an end in the numbers of students and instilling in them confidence in themselves and rely on themselves to form themselves properly. 
3 - to attempt to contribute to professional psychologists in the psychological preparation of students along with the numbers of the skills of trainers.
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